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   میانگی�ن ارزش اف�زوده در هن�ر - 
صنعت طلا بالاتر از سایر بخش هاست

رئی��س اتحادی��ه ط��ا، جواه��ر، نق��ره و 
گوهرسنگ تبریز با اشاره به اینکه در صنعت 
طا و جواهر، درس های ارزش��مندی وجود 
دارد که می توان��د از تجربیات صنعت فرش 
الهام بگیرد گفت: طا یک کالای استراتژیک 
اس��ت که نیاز به راهب��ری و مدیریت دقیق 
دارد، نگاه س��رمایه ای به این صنعت ضروری 
اس��ت و بدون این دیدگاه، مشکات موجود 

قابل حل نخواهد بود.
"میرمحمد پوراقدم ش��ربیانی" به مس��ائل 
قانون��ی این هنر - صنعت نیز اش��اره کرد و 
اف��زود: ط��ی ۱۲ س��ال اخیر، قان��ون ارزش 
افزوده بر طا تأثیر منفی بر رشد این صنعت 
داشته و باعث روند نزولی توسعه شده است 
در حال��ی که میانگی��ن ارزش افزوده در این 
صنعت بالاتر از س��ایر بخش هاس��ت لذا نیاز 
به یک نگاه متفاوت و اس��تراتژیک احساس 

می شود.
وی ب��ه مس��ئله تورم به عن��وان مهمترین 
چالش اقتصادی اش��اره کرد و یادآور شد: در 
صورت کنترل تورم بسیاری از مشکات این 
صنعت نیز حل خواهد ش��د لذا باید با اتخاذ 
تصمیم��ات درس��ت، از تبدیل صنعت طا و 
جواهر به سرنوش��ت صنعت فرش جلوگیری 
کنی��م زیرا این صنعت هم س��رمایه بر و هم 
نفربر بوده و نیاز اس��ت که اف��راد به صورت 
حض��وری و س��نتی در این صنع��ت حضور 

داشته باشند.
  در منطقه آذربایجان می  توان ۵ تنُ 

از معادن طلا برداشت انجام داد
تج��ارت  و  مع��دن  صنع��ت،  سرپرس��ت 
آذربایج��ان ش��رقی گف��ت: در آذربایج��ان 
ش��رقی ۹۵ درص��د از مع��ادن موج��ود به 
س��نگ های پوکه اختصاص دارد و به همین 
دلیل ضروری اس��ت به سمت معادن فلزات 
ارزش��مند حرک��ت کنیم زیرا جه��ان بعد از 
نف��ت، به دنبال صنای��ع معدنی و اغلب مس 
هستند چرا که این منابع در کشورهای دیگر 

به حداقل رسیده است.
"عبدالحمید س��رتیپی" به اهمیت استفاده 
از روش های علمی و کارآمد در حوزه معادن 
اش��اره کرد و افزود: عمدت��اً بر معادن فلزات 
تمرکز نشده و تخریب های ناشی از استخراج 

سنگ  های پوکه بیشتر از معادن فلزی است 
لذا در معدنی در کردستان که تحت کنترل 

قزاقستانی هاس��ت ۵ تنُ طا تولید می شود، 
در حالی که منطقه آذربایجان نیز می تواند از 

معادن ۵ تن طا برداشت داشته باشد.
وی، فعال س��ازی ب��ورس کالا در اس��تان 

و ایجاد بازار داد و س��تد طا در ش��مالغرب 
کش��ور را به عنوان راهکارهایی برای افزایش 
گردش مالی و رش��د اقتصادی مطرح کرد و 
یادآور ش��د: طا کاربردهای علمی، پزشکی 
و صنعتی زی��ادی دارد که با نوآوری در این 
ح��وزه، می توان ب��ه ظرفیت ه��ای جدیدی 

دست یافت.
  برای توسعه تجارت هوشمند باید به 

تکنولوژی آن توجه داشت
رئیس اتاق اصناف مرکز اس��تان و نماینده 
اتاق اصناف آذربایجان شرقی در کشور نیز با 
اش��اره به اینکه کلید موفقیت صنعت طا و 
جواهر، توجه به بازار، درک نیازها و شناخت 
رقباست گفت: برای رسیدن به اهداف بزرگ 
در توسعه تجارت هوشمند، باید به تکنولوژی 
و نوآوری توجه ویژه ای داشت و این موارد را 

سرلوحه کار خود قرار داد.

"عل��ی محم��دی" افزود: با توجه به رش��د 
عل��م و فناوری لازم اس��ت روش های جدید 
ف��روش را فرا آموخت��ه و مهارت های خود را 
توس��عه دهیم زیرا رعایت اخاق حرفه ای و 
برندس��ازی در س��اخت و فروش، از الزامات 
صنعت طاس��ت تا با جلب اعتماد مشتری، 

آنان را به خریداران وفادار تبدیل کرد.
وی ب��ر اهمیت توجه به بازار، درک نیازها، 
ش��ناخت رقبا و داش��تن اس��تراتژی فروش 
تأکید کرد و یادآور ش��د: ای��ن عوامل نقش 
اساس��ی در موفقیت کسب  و کارهای مرتبط 

با هنر - صنعت طا و جواهر دارند.
  اگ�ر قضیه FATF به نتیجه برس�د 

مشکلات صنعتگران حل می شود
دس��تیار رئیس جمه��ور در پیگیری طرح 
های خاص نیز با بیان اینکه اگر می خواهیم 
دولتی عدل  گرا داشته باشیم باید کُنشگرهای 
اقتصادی نقش فعالی داش��ته باش��ند گفت: 
باید در کنار مردم بوده و مطالبه گر خواسته 
های آنها باشیم و صنعتگران نیز باید مطالبه 

گر باشند.
"محمد نوری" افزود: مطالبه گری س��بب 
می ش��ود دولت ه��ا به س��مت اقتدارگرایی 
حرکت نموده و از مس��یر خود خارج نشوند 
برای همین، دغدغه های صنف طا و جواهر 
باید مطرح ش��وند زیرا دول��ت چهاردهم در 
کنار همه اصناف و به دنبال کاهش مشکات 

آنان است.
وی با بیان اینکه بحث پیگیری FATF به 
من محول شده اس��ت افزود: اگر این مقوله 
به نتیجه برس��د مش��کات صنعتگ��ران نیز 
حل می شود زیرا توسعه معادن طا درهای 
جدیدی را به توسعه اقتصاد باز کرده و تاثیر 
مستقیمی بر جذب سرمایه گذاری داخلی و 

خارجی خواهد داشت.
بدی��ن ترتی��ب و آنط��ور که کارشناس��ان 
اقتص��ادی معتقدن��د اقدام اصل��ی در زمینه 
رونق و تثبیت جایگاه هنر - صنعت استانهای 
صنعت��ی ای��ران همچون آذربایجان ش��رقی 
با برداش��تن موان��ع در سیاس��ت های کان 
و توج��ه تن��ش  زدایی با آمری��کا و جهان به 
نتیجه می رسد تا با هوشمندسازی صادرات 
محص��ولات طایی به عنوان مکمل س��خت 
افزاری تولیدات، جایگاه صنعت طایی ما به 

سرنوشت فرش دستباف مان مبتا نشود!

 فعالان هنر -
  صنعت  طلای

 آذربایجان شرقی 
هشدار  می دهند 
نباید بلایی که با 
تصمیمات اشتباه 

گذشته بر سر فرش 
دستباف تبریز آمد در 

حوزه طلا تکرار شود!

مع�اون اول رئیس جمهور  ب�ا تاکید بر انضباط 
مال�ی در هزینه ک�رد منابع حاص�ل از واگذاری 
این اموال خصوصا در بخش آموزش�ی گفت: در 
ش�رایط محدودیت بودجه، همه باید دس�ت به 
دس�ت هم بدهیم تا با برگزاری منظم جلسات و 
هدفگذاری صحیح، منابع لازم  بخش آموزش�ی 
و از جمل�ه بودج�ه لازم برای س�اخت و تکمیل 
خوابگاه های دانش�جویی و به ویژه خوابگاه های 

متاهلین با فوریت تامین شود.
ب��ه گزارش ایس��نا، در س��ی و هش��تمین جلس��ه 
هیات عالی مولدس��ازی دارایی ه��ای دولت که برای 
تصمیم گیری درباره واگ��ذاری اموال غیرمنقول مازاد 
س��ه وزارتخانه و دو سازمان دولتی و با حضور اعضای 
قانونی این هیات عالی برگزار شد، وزرا و مدیران ارشد 
وزارتخانه ه��ای علوم، تحقیق��ات و فناوری، فرهنگ و 
ارشاد اسامی، ورزش و جوانان و سازمان های »جهاد 
دانشگاهی« و »زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی«، 
درخواس��ت های خود برای واگذاری اموال غیرمنقول 
م��ازاد در ۱۲ اس��تان را بعد از ط��ی مراحل قانونی و 
تعیین قیمت کارشناس��ی در جلسه مطرح کردند که 
اعض��ای هیات عالی مولدس��ازی دارایی ه��ای دولت،  
درباره شرایط و نحوه واگذاری آن و بهینه سازی منابع 

حاصل از این واگذاری ها تصمیم گیری کردند.
ب��رای تعیین تکلی��ف این ام��وال غیرمنقول که در 

اس��تان های آذربایجان ش��رقی،  کرمانش��اه، خراسان 
رضوی، قم، اصفهان، سمنان، قزوین، کرمان، گلستان، 
مازندران، یزد و خوزستان واقع شده اند، اعضای هیات 
عال��ی مولدس��ازی دارایی های دولت، بعد از بررس��ی 
دقیق اس��ناد و مدارک مربوط به هر ملک و ش��نیدن 
دلایل مازاد بودن و برنامه وزارتخانه یا س��ازمان برای 

اس��تفاده از منابع مالی حاصله، با ف��روش تعدادی از 
ام��اک موافقت کرده و تعدادی نیز با دس��تور معاون 
اول رئیس جمهور برای بررس��ی های کارشناسانه در 
زمین��ه ش��یوه های ایجاد بیش��ترین ارزش افزوده ،  به 

سازمان های مربوطه ارجاع شد.
محمدرضا عارف در این جلس��ه با تاکید بر اهمیت 

تسریع در تعیین تکلیف اموال مازاد گفت: برای سرعت 
بخش��یدن به بررسی درخواس��ت ها، تا هنگام به روز 
ش��دن درخواست های تعیین تکلیف اموال غیرمنقول 
دولتی، جلسات به صورت منظم و در زمان های تعیین 
ش��ده برگزار ش��ده و درباره موارد ارجاع شده به این 

هیات عالی، تصمیم گیری خواهد شد.
معاون اول رئیس در ادامه خواستار آن شد که برای 
سرعت بخش��یدن به تصمیم گیری های هیات عالی،  
اطاع��ات مربوط به هر ملک م��ازاد دولتی،  با دقت و 
همراه با نظرات به روز شده کارشناسی در اختیار این 
هیات قرار گیرد تا مبنای دقیقی برای تصمیم گیری 

باشد.
مصوب��ه مولدس��ازی دارایی های دولت، در جلس��ه 
شصت و هفتم شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران 
قوا تصویب شد و ۲۱ آبان ۱۴۰۱ به تایید مقام معظم 

رهبری رسید.
بر اس��اس ای��ن مصوبه، هی��ات عالی مولدس��ازی 
دارایی ه��ای دولت مرک��ب از هفت عضو یعنی معاون 
اول رئیس جمهور، وزیر امور اقتصادی و دارایی، وزیر 
کش��ور، وزیر راه و شهرس��ازی، رئیس سازمان بودجه 
و برنام��ه، یک نماینده از ط��رف رئیس مجلس و یک 
نماینده از طرف رئیس قوه قضائیه تش��کیل می شود 
که دبیرخانه و مجری مصوبات این هیات، وزارت امور 

اقتصادی و دارایی است.

نایب رییس کمیس�یون ان�رژی مجلس گفت: 
فیلترینگ ن�ه تنها به مردم بلک�ه به دولت هم 
آسیب زده است لذا مخالف ادامه این محدودیت 
هستم و معتقدم رفع فیلترینگ هرچه سریعتر 

باید انجام شود.
محم��د بهرامی در گفت و گو با خبرنگار سیاس��ی 
ایرن��ا با اش��اره به تلاش و اقدام��ات دولت جهت رفع 
فیلترینگ و اس��تفاده عادلانه م��ردم از ارتباطات آزاد 
و قانونمن��د، گفت: ام��روز اینترنت نق��ش مهمی در 
زندگ��ی انس��انها دارد و بخ��ش زیادی از مش��اغل و 
کسب و کارهای اینترنتی در حوزه پلتفرم ها در بستر 
اینترنت انجام می ش��ود که دولت چهاردهم با توجه 
 درس��ت به این موضوع در تلاش برای رفع مشکلات

 آن است.
نای��ب رییس کمیس��یون ان��رژی مجلس ش��ورای 
اس��لامی با تاکی��د بر ضرورت توجه وی��ژه به موضوع 
تج��ارت الکترونیک در توس��عه اقتصاد کش��ور، بیان 
داش��ت: فضای اینترنت و پلتفرم ها فضای مناس��بی 
برای معرفی خدمات و کسب و کارهاست و در جذب 
مشتری بس��یار تاثیر گذار اس��ت در چنین شرایطی 
اگ��ر دولت رفع فیلترینگ را انجام دهد این کس��ب و 
کارها و شرکت های دانش بنیان مجال بیشتری برای 

توسعه و پیشرفت پیدا می کنند.
بهرامی با بیان اینکه اس��تفاده از فیلترشکن هزینه 
ه��ای زیادی ب��رای مردم به دنبال داش��ته اس��ت و 
اه��داف فیلترین��گ با وج��ود مافیای فیلترش��کن به 
هیچ عنوان محقق نشده اس��ت،گفت:رفع فیلترینگ 

از وعده های صری��ح دولت چهاردهم پیش از پیروزی 
در انتخاب��ات بوده و رئیس جمه��ور و وزیر ارتباطات 
همچن��ان ب��ر تحق��ق آن تأکی��د دارند ک��ه البته بر 
اساس گفته های ستار هاش��می، وزیر ارتباطات، رفع 
فیلترین��گ به طور ج��دی در دس��تور کار دولت قرار 
گرفته اس��ت و با پیگیری آن در ش��ورای عالی فضای 
مج��ازی به مراحل انتهایی خود نزدیک ش��ده اس��ت 
 ک��ه امیدواریم این موضوع هر چه س��ریعتر عملیاتی

شود.
نماین��ده مردم بویر احمد و دنا در مجلس ش��ورای 
اس��لامی اضافه کرد: همان طور که رییس جمهور هم 
گفتند بنای دولت توس��عه آموزش و تولید محتواهای 
فرهنگ��ی به وی��ژه ب��رای نوجوانان و جوانان اس��ت، 
برخلاف برخی ادعاهای مطرح شده طرح دولت برای 
رف��ع فیلترینگ به معنای رها ک��ردن فضای مجازی 
نیس��ت بلکه موجب تقویت حکمران��ی در این حوزه 
است که امیدواریم این موضوع با توجه به همه جوانب 

آن هر چه سریعتر انجام شود.

س�خنگوی هیئ�ت رئیس�ه مجل�س ش�ورای 
اس�امی گفت: از روز ش�نبه ۱۰ آذر ماه، بررسی 
بخ�ش اول لایح�ه بودجه س�ال ۱۴۰۴ در صحن 

مجلس آغاز خواهد شد.
به گ��زارش خبرگ��زاری مهر، عباس گ��ودرزی در 
خصوص آخرین وضعیت بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
در مجل��س، گفت: با توجه به جلس��ه هیئت رئیس��ه 
مجلس ش��ورای اس��لامی در خصوص بررسی لایحه 
بودج��ه ۱۴۰۴ در کمیس��یون تلفی��ق و صحن علنی 
مجل��س و برنامه ری��زی در این خصوص، مقرر ش��د 
ب��ا توجه به حج��م احکام مورد بررس��ی و هم فکری 
با اعضای کمیس��یون تلفیق، زمان بررس��ی لایحه در 
کمیسیون تلفیق تا سه شنبه ۶ آذر ماه در دستورکار 

باشد.
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس ادامه داد: همچنین 
در ای��ن خص��وص برابر آئی��ن نامه داخل��ی مجلس، 
نماین��دگان ۳ روز فرص��ت دارند که پیش��نهادات در 
خص��وص لایحه بودجه را در س��امانه بارگذاری کنند 

تا نهایتاً از روز ش��نبه ۱۰ آذر ماه، بررس��ی بخش اول 
لایحه بودجه ۱۴۰۴ را در صحن علنی مجلس شاهد 

باشیم.
وی اف��زود: با توجه به اصلاحات��ی که در آئین نامه 
داخل��ی مجلس ص��ورت گرفت، لایح��ه بودجه به دو 
بخش تقس��یم شده است. بخش اول بودجه که شامل 
احکام اس��ت، باید ظرف ۲ ماه نهایی شود تا با ارسال 
بخش دوم بودجه توسط دولت، به بررسی بخش دوم 

بودجه ورود کنیم.
احتمال ۳ شیفته شدن جلسات صحن مجلس 

برای بررسی بودجه
گودرزی بیان کرد: بنابراین با توجه به ارسال بودجه 
در تاری��خ یک��م آبان ماه به مجلس، ت��ا پایان آذر ماه 
جهت رس��یدگی به بخش اول بودجه ۱۴۰۴ فرصت 
قانون��ی داریم و ب��ا توجه به پی��ش بینی های صورت 
گرفته و در صورت لزوم با ۳ ش��یفته ش��دن جلسات 
صحن، مش��کل زمانی بابت نهایی ش��دن بخش اول 

لایحه بودجه نخواهیم داشت.
وی اظه��ار کرد: با توجه به ضرورت اتمام بررس��ی 
بودجه در کمیس��یون تلفیق تا روز س��ه شنبه هفته 
آین��ده، تراک��م کاری در این کمیس��یون و همچنین 
ناظر به آخری��ن اصلاحات آئین نام��ه داخلی مجلس 
شورای اس��لامی که الزامات جلس��ات تلفیق باید در 
صحن مجلس تشکیل شود، لذا تصمیم هیئت رئیسه 
بر این ش��د که مجلس در روز سه ش��نبه جلسه علنی 
نداشته باش��د تا کمیس��یون تلفیق در فضای صحن 

برگزار شود.

نماینده مجلس:

 نتیجه فیلترینگ آسیب و ضرر به مردم و دولت بوده است
 ۱۰ آذر؛ آغاز بررسی بخش اول 

لایحه بودجه ۱۴۰۴ در صحن مجلس

تاکید عارف بر »انضباط مالی« در هزینه کرد منابع مولدسازی
در واکنش به شایعه دیدار نماینده ایران و ایلان 

ماسک
عراقچی: سیاست خارجی جای پیش داوری نیست

وزی�ر خارج�ه کش�ورمان در 
واکنش به شایعه دیدار نماینده 
ایران در س�ازمان مل�ل و ایان 
ماس�ک، یکی از اعضای معرفی 
ش�ده کابینه ترامپ تاکید کرد 
که سیاس�ت خارجی جای پیش 

داوری نیست.

به گزارش ایس��نا، »س��ید عباس عراقچی« در مطلبی در شبکه ایکس نوشت: 
ماجرای ش��ایعه دیدار با ایلان ماسک نشان داد س��وگیری های شناختی چگونه 
قضاوت ها را منحرف می کنند. برخی چون دوس��ت داش��تند این دیدار رخ داده 

باشد، بدون شواهد آن را پذیرفته و حتی تأیید و تحلیل کردند.
برخ��ی دیگر، بدون توجه به روند تصمیم گیری در حوزه سیاس��ت خارجی در 
کش��ور و با تصور خطای دولت، ش��تاب زده اتهام زدند. برخی هم بعد از تکذیب 
وزارت امور خارجه هنوز تش��کیک می کنند! سیاست خارجی، جای پیش داوری 

نیست.
واقع بینی یعنی قضاوت بر اس��اس ش��واهد. وقتی واقعه ای رخ نداده است، چه 
مورد علاقه ما باشد چه نباشد، چه رخ دادن آن صواب باشد چه خطا، به هر حال 
رخ نداده اس��ت و باید تکذیب ش��ود. سیاست سکوت و ابهام نیز در موضوعی که 

ابتکار آن با طرف مقابل بوده، یک اشتباه مبتدیانه و بازی در زمین او است.

قالیباف:

 باید منابع و مصارف در بودجه واقعی باشد
رئیس مجلس شورای اسامی 
با بی�ان اینک�ه اح�کام تورمی 
بودج�ه باید به دق�ت پالایش و 
اصاح ش�ود، گفت: باید منابع و 

مصارف در بودجه واقعی باشد.

به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر 
کمیس��یون  جلس��ه  در  قالیب��اف 
تلفیق لایحه بودجه س��ال ۱۴۰۴، گفت: در جریان بررس��ی لایحه بودجه، احکام 
غیربودجه ای قابل طرح نیس��ت. همچنین اگر بودجه کسری تراز عملیاتی داشته 

باشد، به معنای وجود منابع ناپایدار و هزینه های قطعی است.
رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی یادآور شد: در جلسه شورای اقتصاد در حضور 
رؤسای قوا این بحث را مطرح کردیم که هزینه های جاری لایحه بودجه بالا است 
که رئیس جمهور نیز در آن جلس��ه تاکید کرد که نباید هزینه های جاری افزایش 

پیدا کند.
قالیباف با اش��اره به اینکه احکام تورمی بودج��ه باید به دقت پالایش و اصلاح 
ش��ود، تاکید کرد: باید منابع و مص��ارف در بودجه واقعی باش��د. درباره افزایش 
حقوق ها نیز اولویت بندی وجود دارد، اما نباید به صورت قش��ری و صنفی به این 

بحث پرداخت.
وی اظه��ار ک��رد: ماده ۱۰۵ برنام��ه هفتم می گوید هرگون��ه تولید خدمات در 
دستگاه های دولتی ممنوع اس��ت. ما همیشه حرف از کوچک سازی دولت زدیم، 
اما هر چقدر گذش��ته، دولت را بزرگ تر کردیم. از امس��ال خرید خدمات تخلف 
محسوب می شود و دیوان محاسبات نیز نظارت جدی تری بر این موضوع خواهد 

داشت.

خبر

توسعه تجارت طلایی
FATF از ورودی

اهمیت برگزاری رویداد توسعه صادرات طلا و جواهر با 
رویکرد تجارت هوشمند در تبریز از نگاه "عصرآزادی"

هن�ر - صنعت طلا و جواهر از جمله صنایع مورد توجه و پر س�ود می�ان صنایع آذربایجان 
ش�رقی و اس�تانهای صنعتی ایران است، اما قضیه مهمی که باید به آن توجه کرد خلاقیت و 
نوآوری در تولیدات طلایی است که ضرورتی اجتناب ناپذیر بوده و برای ثبات و بقایای این 

صنعت غیرقابل چشم پوشی است.
ب�ا توجه به اینکه در هنر - صنعت طلای آذربایجان ش�رقی ص�ادرات حرف اول را می زند 
برای همین، نوآوری هم باعث افزایش درآمد می ش�ود که با لحاظ این پارامتر می توان این 
صنعت را جزو صنایع اش�تغال زایی دانست که در صورت رفع مشکلات آن، قابلیت تبدیل 

به نخستین اولویت صادرات غیرنفتی منطقه را از آن خود خواهد کرد.
به همین منظور و در راس�تای آش�نایی با ظرفیت های صادراتی و طرح مشکلات این هنر - 

صنعت، اخیراً دومین همایش "توس�عه صادرات طلا و جواهر با رویکرد تجارت هوشمند" به 
همت اتحادیه طلا، جواهر، نقره و سکه تبریز با حضور مسئولان وزارت صمت، معاون رئیس 
دولت چهاردهم، نمایندگان و روس�ای کمیس�یون های مجلس در تبریز برگزار شد که حائز 

اهمیت بسیاری بود و توجه به چالش های فعالان طلایی را دوچندان نمود.
مش�کل سامانه جامع تجارت که چندی اس�ت فعالان صنف طلا و جواهر را با چالش زیادی 
مواج�ه کرده اس�ت از طریق این رویداد طلای�ی به گوش رئیس جمهور رس�ید تا همانطور 
ک�ه صنعت فرش دس�تباف تبریز به دلی�ل عدم مدیریت صحیح و ع�دم توجه به نوآوری و 
بازارهای جهانی با چالش های جدی مواجه شد برای هنر - صنعت طلا نیز باید از این تجارب 

درس عبرت گرفت و به بیراهه نرفت...

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 
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